

TARIF D'HONORAIRES  
DES NOTAIRES  
DE LA PROVINCE DE QUEBEC

TARIFF OF  
NOTARIAL FEES  
IN THE PROVINCE OF QUEBEC



TARIF D'HONORAIRES  
DES  
NOTAIRES DE LA PROVINCE DE QUEBEC

---

TARIFF OF  
NOTARIAL FEES  
IN THE  
PROVINCE OF QUEBEC.



QUEBEC :  
DE LIMPRIMERIE DE L. J. DEMERS & FRÈRE,  
*Editeurs du "Canadien."*

—  
1881

PAR UNE RÉSOLUTION de la Chambre des Notaires de la Province de Québec, adoptée à une assemblée de la Chambre, tenue à Québec, le 20ème jour de mai 1881, il a été arrêté que les honoraires mentionnés au tableau ci-après seront alloués aux Notaires de la Province de Québec pour les services professionnels qui y sont mentionnés, le et après le quinzième jour après sa dernière publication dans la *Gazette Officielle de Québec*.

Publié dans la *Gazette Officielle*, les 4, 11, 18 et 25 juin mil huit cent quatre-vingt-un et de-  
venue en force le 11 juillet mil huit cent quatre-vingt-un.

BY A RESOLUTION of the Board of Notaries of the Province of Quebec passed at a meeting held in Quebec, on the 20th May 1881, it was ordered that the following fees be allowed to the Notaries Public of the Province of Quebec for the several services hereinafter mentioned, the present tariff coming into force fifteen days after the last publication of the same in the *Official Gazette of Quebec*.

Published in the *Quebec Gazette*, the 4th, 11th, 18th and 25th June, one thousand eight hundred and eighty one, and in force on the 11th July, one hundred and eighty one.



# TARIF D'HONORAIRES

DES

## NOTAIRES DE LA PROVINCE DE QUEBEC.

### ARTICLE I

*Sur les Actes de vente, Promesses de vente, d'Echange  
ou de Cession.*

La considération stipulée dans l'acte, ou la valeur des biens échangés étant de,

1° \$400 ou moins.....	\$2 00
2° Au-dessus de \$400 et n'excédant pas \$800.....	4 00
3° Au-dessus de \$800 et n'excédant pas \$2,000.....	6 00
4° Au-dessus de \$2,000 et n'excédant pas \$4,000.....	8 00
5° Au-dessus de \$4,000 et n'excédant pas \$8,000.....	10 00
6° Au-dessus de \$8,000 et n'excédant pas \$10,000.....	15 00
7° Et un honoraire additionel de \$1.00 pour chaque mille piastres en sus de dix mille.	

# TARIFF OF NOTARIAL FEES

IN THE

## PROVINCE OF QUEBEC.

### ARTICLE I

*For Deeds of Sale, Promise of sale, Exchange or  
Assignment.*

When the amount stipulated in the deed, or the value of the goods exchanged is the sum of,

1° \$400 or less.....	\$2 00
2° Above \$400 but not exceeding \$800..	4 00
3° Above \$800 but not exceeding \$2,000.	6 00
4° Above \$2,000 but not exceeding \$4,000.	8 00
5° Above \$4,000 but not exceeding \$8,000.	10 00
6° Above \$8,000 but not exceeding \$10,000.	15 00
7° And an additional fee of \$1.00 for each thousand dollars above ten thousand.	



ARTICLE II

*Sur les actes d'Obligations, Transports, Titres-Nouveles.*

La considération stipulée dans l'acte étant de

1° \$400 ou moins.....	\$2 00
2° Au-dessus de \$400 et n'excédant pas \$800.....	3 00
3° Au-dessus de \$800 et n'excédant pas \$2,000.....	4 00
4° Au-dessus de \$2,000 et n'excédant pas \$4,000.....	6 00
5° Au-dessus de \$4,000 et n'excédant pas \$8,000.....	8 00
6° Au-dessus de \$8,000 et n'excédant pas \$12,000.....	12 00
7° Et un honoraire additionel de \$1.00 pour chaque mille piastres en sus de douze mille.	

ARTICLE III

*Sur Marchés et Devis d'ouvriers et contracteurs.*

La considération stipulée dans l'acte étant de

1° \$800 ou moins.....	\$5 00
2° Au-dessus de \$800 et n'excédant pas \$2,000.....	6 00
3° Au-dessus de \$2,000 et n'excédant pas \$4,000.....	8 00
4° Au-dessus de \$4,000 et n'excédant pas \$6,000.....	10 00
5° Au-dessus de \$6,000 et n'excédant pas \$10,000.....	12 00
6° Au-dessus de \$10,000 et n'excédant pas \$12,000.....	15 00

ARTICLE II

*For Obligations, Transfers, Renewal titles.*

When the amount stipulated in the deed is

1° \$400 or less.....	\$2 00
2° Above \$400 but not exceeding \$800..	3 00
3° Above \$800 but not exceeding \$2,000.	4 00
4° Above \$2,000 but not exceeding \$4,000.	6 00
5° Above \$4,000 but not exceeding \$8,000.	8 00
6° Above \$8,000 but not exceeding \$12,000	12 00
7° And an additional fee of \$1.00 for each thousand dollars above twelve thousand.	

ARTICLE III

*For Contracts and Specifications of workmen and contractors.*

When the amount stipulated in the deed is the sum of

1° \$800 or less.....	\$5 00
2° Above \$800 but not exceeding \$2,000.	6 00
3° Above \$2,000 but not exceeding \$4,000.	8 00
4° Above \$4,000 but not exceeding \$6,000.	10 00
5° Above \$6,000 but not exceeding \$10,000	12 00
6° Above \$10,000 but not exceeding \$12,000	15 00



7° Et un honoraire additionel de \$2.00 pour chaque mille piastres en sus de douze mille.

ARTICLE IV

*Sur Baux à loyer, Quittances et Décharges.*

Le loyer annuel ou la considération stipulée dans l'acte étant de

1° \$100 ou moins.....	\$1 00
2° Au-dessus de \$100 et n'excédant pas \$400.....	1 50
3° Au-dessus de \$400 et n'excédant pas \$1,000.....	2 50
4° Au-dessus de \$1,000 et n'excédant pas \$2,000.....	4 00
5° Au-dessus de \$2,000 et n'excédant pas \$4,000.....	6 00
6° Au-dessus de \$4,000 et n'excédant pas \$6,000.....	8 00
7° Au-dessus de \$6,000 et n'excédant pas \$8,000.....	10 00
8° Au-dessus de \$8,000 et n'excédant pas \$10,000.....	12 00
9° Et un honoraire additionel de \$1.00 pour chaque mille piastres en sus de dix mille.	

ARTICLE V

*Baux à Ferme.*

Sur les Baux à Ferme l'honoraire sera de..... \$3 00 à \$10 00

7° And an additional fee of \$2.00 for each thousand dollars above the twelve thousand.

ARTICLE IV

*For Leases, Receipts and Discharges.*

When the annual rent or the consideration stipulated in the deed is of

1° \$100 or less.....	\$1 00
2° Above \$100 but not exceeding \$400..	1 50
3° Above \$400 but not exceeding \$1,000.	2 50
3° Above \$1,000 but not exceeding \$2,000.	4 00
5° Above \$2,000 but not exceeding \$4,000.	6 00
6° Above \$4,000 but not exceeding \$6,000.	8 00
7° Above \$6,000 but not exceeding \$8,000.	10 00
8° Above \$8,000 but not exceeding \$10,000	12 00
9° And an additional fee of one dollar for every thousand dollars above ten thousand.	

ARTICLE V

*Farm Leases.*

The fee of the Notary for farm leases will be from \$ to \$10, according to his trouble and the length of the deed.



**ARTICLE VI**

*Sur les Actes de vente à constitution de rente, Baux Emphytéotiques et autres actes de cette nature.*

Les mêmes honoraires que pour les actes de vente, en prenant pour considération du contrat le capital que représente la rente ou le loyer capitalisé à 6%

**ARTICLE VII**

*Sur les Testaments, Codicilles, Conventions matrimoniales, Actes de Société, etc.*

Les honoraires du notaire pour les actes de cette nature seront de \$3.00 à \$50.00, suivant la valeur de la fortune ou succession du testateur, des avantages faits ou assurés par les conventions matrimoniales ou l'étendue et la nature des affaires de la société.

**ARTICLE VIII**

*Donations.*

- 1° Sur donation mobilière, l'honoraire sera de \$3.00 à \$10.00, suivant la valeur des meubles.
- 2° Sur donation immobilière pure et simple, l'honoraire sera de \$4.00 à \$12.00.
- 3° Sur donation lorsqu'il y a retention d'usufruit ou rente spécifique, ou charge d'entretien, substitution ou autres conditions l'honoraire sera de \$6.00 à \$40.00.

**ARTICLE IX**

*Procurations.*

- 1° Sur une procuration pour un objet spécial ..... \$2 50

**ARTICLE VI**

*For Deeds of Sale with Constituted Rents, Emphyteutic Leases and other deeds of like nature.*

The same fees as for ordinary deeds of sale, taking for the amount mentioned in the contract the capital of the annuity or rent therein mentioned, which is to be considered capitalised at the rate of six per cent.

**ARTICLE VII**

*For Wills, Codicils, Marriage, Covenants, Deeds of Partnership, &c.*

The fees of the notary for deeds of this nature will be from \$3.00 to \$50.00, according to the fortune, or the value of the succession of the testator, the advantages derived from the marriage covenants, or the extent and nature of the business of the partnership.

**ARTICLE VIII**

*Gifts.*

- 1° For a gift of moveable property the fee will be from \$3.00 to \$10.00, according to the value of the moveables.
- 2° For a simple gift of immoveable property, the fee will be from \$4.00 to \$12.00.
- 3° For a gift with reservation of usufruct, specific rent or under a condition of maintenance, substitution or other conditions, the fee will be from \$6.00 to \$40.00.

**ARTICLE IX**

*Powers of Attorney.*

- 1° For a Power of Attorney for a special purpose..... \$2 50



- 2° Sur une procuration générale.....\$3.00 à \$8.00
- 3° Sur révocation de procuration spéciale... 1 50
- 4° Sur révocation de procuration générale.. 2 00

**ARTICLE X**

*Engagements, Brevets et Transports de Brevets.*

- Sur un Engagement d'apprenti, Brevet ou Transport de Brevet..... \$1 50

**ARTICLE XI**

*Notifications, Protêts et Offres Réelles, etc.*

- 1° Sur Notifications et Protêts autres que protêts de billets et lettres de change, suivant les circonstances ..... \$3.00 à \$12.00
- 2° Sur Offres Réelles, suivant le trouble et les circonstances..... \$5.00 à \$20.00

**ARTICLE XII**

*Transport d'assurance sur la vie.*

- Sur transports d'assurance sur la vie, notification d'iceux, service et une copie... \$6 00

**ARTICLE XIII**

*Sur les Actes de Cautionnement, Délégations de paiement, Subrogations, Contrats de gage, Constitutions de rente viagère, Actes d'indemnité, Contre-lettres, Acte d'accord et Transactions.*

- Le montant qui est l'objet de l'acte étant de
- 1° \$100 ou moins..... \$2 00

- 2° For a general Power of Attorney. \$3.00 to 8 00
- 3° For revocation of a special Power of Attorney ..... 1 50
- 4° For revocation of general Power of Attorney ..... 2 00

**ARTICLE X**

*Apprenticeships, Clerkships and Transfers of the same.*

- For an apprenticeship, clerkship or transfer of same..... \$1 50

**ARTICLE XI**

*Notifications, Protests, Legal Tenders, &c.*

- 1° For Notifications and Protests other than Protests of Promissory Notes and Bills of Exchange, according to circumstances ..... \$3 00 to \$12 00
- 2° For Legal tenders, according to the Notary's trouble and the circumstances of the case..... \$5 00 to \$20 00

**ARTICLE XII**

*Transfers of Life insurance.*

- For Transfers of Life insurance, notification thereof, service and one copy..... \$6 00

**ARTICLE XIII**

*Deeds of Suretyship, Delegation of Payment, Subrogations, Deeds of Pledge, Constitution of Life Rents, Deeds of Indemnification, Deeds of Defeasance (contre-lettres), Deeds of Agreements and Transactions.*

- The consideration of the deed being
- 1° \$100 or less..... \$2 00



2° Au-dessus de \$100 et n'excédant pas \$400.....	3 00
3° Au-dessus de \$400 et n'excédant pas \$800.....	4 00
4° Au-dessus de \$800 et n'excédant pas \$2,000.....	5 00
5° Au-dessus de \$2,000 et n'excédant pas \$4,000.....	6 00
6° Au-dessus de \$4,000 et n'excédant pas \$8,000.....	8 00
7° Et un honoraire additionel de 50 cts. pour chaque cent piastres au-dessus de huit mille.	

**ARTICLE XIV**

Sur les Actes de Ratification, Adhésion, Acquiescement, Cession de rang d'hypothèque, Mainlevée, Désistements, Renonciation, Déclaration et autres actes de cette espèce..... \$2 00

**ARTICLE XV**

Sur les actes de déclarations de transmissions d'actions de Banques et de Compagnies incorporées..... \$3 00 à 5 00

**ARTICLE XVI**

1° Sur les Actes de Notoriété pures et simples .....	\$2 50
2° Sur un Acte de Notoriété affectant des droits successifs ou d'autres intérêts graves.....	5 00

2° Above \$100 but not exceeding \$400..	3 00
3° Above \$400 but not exceeding \$800..	4 00
4° Above \$800 but not exceeding \$2,000.	5 00
5° Above \$2000 but not exceeding \$4,000.	6 00
6° Above \$4000 but not exceeding \$8,000.	8 00
7° And an additional fee of 50 cts. for each \$100 above \$800.	

**ARTICLE XIV**

For deeds of Ratification, Confirmation, Compliance, Cession of priority of hypothecary claims, Release, Waiver, Renunciation, Declaration, and others of a similar nature..... \$2 00

**ARTICLE XV**

Deeds of Declaration of transmission of Bank stocks and stocks of other Incorporated Companies..... \$3.00 to \$5 00

**ARTICLE XVI**

1° For simple deed attesting a fact ( <i>acte de notoriété</i> ).....	\$2 50
2° For similar deeds, which affects rights of succession or other important interests.	\$5 00



**ARTICLE XVII**

*Actes de Dépôt de pièces.*

- 1° Sur les Actes de dépôt de pièces..... \$1 50  
2° Et un honoraire de 50 cts pour chaque attestation.

**ARTICLE XVIII**

*Compromis et Actes d'Arbitrage.*

- 1° Sur les Compromis, etc..... \$6 00  
2° Sur le Rapport des arbitres..... \$2 00 à 6 00

**ARTICLE XIX**

*Sur les Actes de Composition, Atermoïement et autres actes d'arrangement entre créancier et débiteur.*

Le montant sur lequel le débiteur compose ou pour le paiement duquel il obtient du délai, etc., étant de :

- 1° \$5,000 ou moins..... \$15 00  
2° Au-dessus de \$5,000, il y aura un honoraire additionnel de 30 cts pour chaque cent piastres en sus.  
3° Si le nombre des créanciers qui doivent signer l'acte est de plus de dix, le notaire a droit, en sus de l'honoraire ci-dessus fixé, à un honoraire de \$1.00 pour la signature de chaque créancier en sus des dix premiers y compris la vacation.  
4° Si le notaire reçoit instruction de convoquer une assemblée de créanciers, pour l'avis adressé à chaque créancier.                                       o 50  
5° Si le notaire reçoit instruction d'assister à une assemblée de créanciers, pour chaque assemblée..... 5 00

**ARTICLE XVII**

*Deeds of Deposit.*

- 1° For deed of deposit..... \$1 50  
2° And an additional fee of 50 cts. for each attestation.

**ARTICLE XVIII**

*Deed of Compromise and Arbitration.*

- 1° For Deeds of compromise, &c..... \$6 00  
2° For the Award..... \$2 00 to \$6 00

**ARTICLE XIX**

*For Deeds of Composition and other Agreements between Debtor and Creditor.*

The amount for which the debtor compounds or upon the payment of which he obtains delay being

- 1° \$5,000 or less..... \$15 00  
2° Above \$5,000, an additional fee of 30 cts. for each \$100.  
3° If the number of the creditors who should sign the deed be more than ten, the Notary has a right to \$1.00 in addition to the above fees, for each additional signature, calling at the creditors' included.  
4° If the Notary receives instructions to call a meeting of the creditors, for the notice to each creditor..... o 50  
5° If the Notary receives instructions to attend at the meeting of creditors, for each meeting..... 5 00



**ARTICLE XX**

*Tutelles, Curatelles, Requêtes au Tribunal, etc.*

1° Sur les Requêtes ou Déclarations pour tutelle ou curatelle.....	\$5 00
2° Sur assemblée de parents devant notaire	5 00
3° Sur l'avis original convoquant l'assemblée	1 00
4° Sur chaque copie de cette avis.....	0 50
5° Si la tutelle a plus d'une cause un honoraire additionnel de.....	2 00
6° Sur requête à la Cour pour faire autoriser un tuteur ou un curateur à faire certains actes autres que pour vendre par autorité de justice ou liciter un immeuble ou tous autres biens.....	5 00
7° Sur Requête à la Cour pour obtenir des Lettres de Bénéfice d'inventaire...\$4.00 à	10 00
8° Pour préparer le cautionnement des héritiers bénéficiaires.....	2 00
9° Pour rédaction des avis que doit donner l'héritier bénéficiaire.....	2 00
10° Sur Requête pour apposition des scellés.	5 00
11° Sur Requête pour la levée des scellés...	3 00

**ARTICLE XXI**

*Sur Inventaires.*

1° Pour préparer le préambule... \$10 00 à \$30 00	
2° Pour chaque heure de vacation soit au bureau du notaire ou au domicile des parties un honoraire additionnel de.....	4 00
3° Pour faire procéder et assister à la vente du mobilier d'une succession, etc., et	

**ARTICLE XX**

*Tutorships, Curatorships, Petitions to the Courts, &c.*

1° For petitions or declarations for tutorships or curatorships .....	\$5 00
2° For Family Council before the Notary..	5 00
3° For the original notice calling together the Family Council.....	1 00
4° Each copy of such Notice.....	0 50
5° If the tutorship has more than one object, an additional fee of .....	2 00
6° For a petition to the Court to authorise a tutor or curator to do certain acts other than sales under judicial authority, licitation of an immovable or all other goods.....	5 00
7° For petition to the Court to obtain an order for benefit of inventory..\$4 00 to	\$10 00
8° For preparing the suretyship of the beneficiary heirs.....	2 00
9° For drawing up the notices to be given by the beneficiary heirs .....	2 00
10° For petition for the affixing of seals. . .	5 00
11° For petition for removal of seals.....	3 00

**ARTICLE XXI**

*Inventories.*

1° For preparing the preamble..\$10 00 to \$30 00	
2° For each hour of vacation, whether at the Notary's office or the residence of parties an additional fee of .....	4 00
3° For proceeding with and attending at the sale of the moveables of a succession,	



en dresser le procès-verbal, lorsque le produit de la vente n'excède pas \$400.. 12 00

4° Et deux par cent sur le reste du produit de la vente excédant \$400.

**ARTICLE XXII**

*Licitations et Ventes par autorité de justice.*

Pour temps et trouble donnés aux procédés d'une licitation volontaire, comprenant requête, avis de parents, rapport d'expert, préparation du cahier des charges, la somme fixe de \$30.00 ; de plus deux et demi par cent sur le montant de la vente des immeubles, en sus de tous frais de voyage et déboursés, et en sus du coût du contrat de vente, pour lequel le notaire aura droit à pas moins de \$6.00.

**ARTICLE XXIII**

*Sur les Actes de Partage et Liquidation.*

- 1° Pour préparer le préambule ou les observations préliminaires ..... \$10 00 à \$30 00
- 2° Pour faire le partage si la valeur des biens à partager s'élève à la somme de \$2,000 ou moins..... 5 00
- 3° Audessus de \$2,000 mais n'excédant pas \$5,000. .... 12 00
- 4° Audessus de \$5,000 mais n'excédant pas \$10,000 ..... 20 00
- 5° Audessus de \$10,000 il y aura un honoraire additionnel de \$1.50 pour chaque \$1,000 en sus.

- &c., and drawing up his official report when the proceeds of the sale do not exceed \$400 00..... 12 00
- 4° And two per cent on the excess of the proceeds of the sale beyond \$400 00.

**ARTICLE XXII**

*Licitations and sales under Judicial Authority.*

For the time and trouble devoted to the proceedings of a voluntary licitation, comprising the petition, notice to relatives, expert's report, preparing the list of charges, a fixed sum of \$30.00 ; and in addition two and a half per cent on the proceeds of the sale of the immoveables, exclusive of all travelling expenses and disbursements and exclusive of the cost of the deed of sale for which the notary has right to and at least \$6.00.

**ARTICLE XXIII**

*Deeds of Partition and Liquidation.*

- 1° For preparing the preamble and preliminary observations..... \$10 00 to \$30 00
- 2° For making the partition, if the value of the goods to be divided amounts to the sum of \$2,000 or less..... 5 00
- 3° Above \$2,000 but not exceeding \$5,000. 12 00
- 4° Above \$5,000 but not exceeding \$10,000. 20 00
- 5° Above \$10,000, an additional fee of \$1.50 for each \$1,000 over ten thousand.



ARTICLE XXIV

*Sur Redditions de compte de Tutelle, d'Héritiers bénéficiaires, d'exécuteurs Testamentaires, de mandataires, etc., etc.*

- 1° Pour rédiger le préambule ou l'exposé des faits..... \$10 00 à \$30 00
- 2° Si l'actif de la succession s'élève à la somme de \$2,000 ou moins..... 5 00
- 3° Audessus de \$2,000 mais n'excédant pas \$5,000 ..... 10 00
- 4° Audessus de \$5,000 mais n'excédant pas \$10,000..... 15 00
- 5° Audessus de \$10,000 il y aura un honoraire additionnel de \$1.00 sur chaque \$1,000 en sus.

ARTICLE XXV

*Protêts Maritimes, Notice de Protêts, Prêts à la grosse, Hypothèques sur Vaisseaux en construction, Contre-lettres à vente de Vaisseaux.*

- 1° Sur Note de Protêt..... \$1 50 à \$5 00
- 2° Sur certificat de Note de Protêt.. \$2 50 à \$3 50
- 3° Sur Protêt Maritime (extension of Protest) ..... \$8 00 à \$60 00
- 4° Sur rapport de visiteur et arbitres lorsqu'il s'agit de vaisseaux..... \$5 00 à \$10 00
- 5° Sur acte de prêts à la grosse suivant le montant..... \$15 00 à \$30 00
- 6° Sur acte d'hypothèque sur vaisseaux en constructions, contre-lettre à vente de vaisseaux, même honoraire que sur les ventes d'immeubles.

ARTICLE XXIV

*For rendering an account of Tutorship, of Beneficiary heirs, Testamentary Executors, Mandatories, &c.*

- 1° For drawing up the preamble or the statement of facts..... \$10 00 to \$30 00
- 2° If the assets of the succession amount to \$2,000 or less..... 5 00
- 3° Above \$2,000 but not exceeding \$5,000 10 00
- 4° Above \$5,000 but not exceeding \$10,000 15 00
- 5° Above \$10,000, an additional fee of \$1.00 on each sum of \$1,000 over ten thousand.

ARTICLE XXV

*Maritime Protests, Notice of Protests, Bottomry Bonds, Mortgages on vessels in course of construction.*

- 1° For noting protests ..... \$1.50 to \$5.00
- 2° For certificates of note of protest 2.50 to 3.50
- 3° For extension of protest ..... 8.00 to 60.00
- 4° For report of surveyor or arbitrator in maritime cases..... 5.00 to 10.00
- 5° For bottomry bonds, according to the amount..... 15.00 to 30.00
- 6° For mortgage on vessels in course of construction, *contre-lettre* to sale of vessels, the same fee as for the sale of immovables.



**ARTICLE XXVI**

*Déclaration pour les fins d'enregistrement, etc.*

- 1° Sur toute déclaration de décès ou autres déclarations et avis exigés par le Code Civil pour les fins d'enregistrement..... \$2 00
- 2° Et pour chaque description d'immeuble en sus de la première..... 0 50
- 3° Sur déclaration faite en vertu du Statut du Canada, 37 Victoria, ch. 37, si la déclaration a 200 mots ou moins. 1 00
- 4° Et pour chaque cent mots additionel..... 0 50

**ARTICLE XXVII**

Dans tous les actes, quand le cas n'est pas autrement prévu par un autre article du présent tarif, le notaire a droit à un honoraire additionel de 50 cts sur chaque désignation d'immeuble en sus de la première, sur chaque intervention et sur chaque transport d'assurance.

**ARTICLE XXVIII**

L'honoraire de tout notaire agissant comme praticien pour la constatation des droits matrimoniaux ou nommé d'office pour toute expertise sera de \$5.00 pour la première heure et de \$2.00 pour chaque heure en sus.

**ARTICLE XXVI**

*Declaration required for Registration, &c.*

- 1° For all declarations of death or other declarations, or notices required by the Civil Code for registration..... \$2 00
- 2° And for each description of an immovable in addition to the first..... 0 50
- 3° For declaration made under and by virtue of the Statutes of Canada, 37 Vic., cap. 37, if the same contains 200 words or less..... 1 00
- 4° And for each 100 words in addition.... 0 50

**ARTICLE XXVII**

In all deeds, when not otherwise provided for in the the present tariff, the notary has the right to an additional fee of 50 cts. per each description of immoveable property in addition to the first, and the same for each intervention and for each transfer of insurance.

**ARTICLE XXVIII**

The fees of every notary acting professionally to ascertain matrimonial rights or appointed *ex-officio* as an expert will be \$5.00 for the first hour, and \$2.00 for each additional hour.



ARTICLE XXIX

*Sur les Expéditions ou copies, Extraits et Collations d'Actes, Assistances, Voyages et Transport du Notaire*

Outre les honoraires ci-dessus pour les originaux des actes, tout notaire aura droit à :

- 1° Pour les copies d'actes, 15 centins par cent mots et 50 centins pour la collation et chaque certificat d'authenticité, toute copie NE DEVANT PAS ETRE DE MOINS de \$1.00.
- 2° Pour l'extrait authentique d'un acte délivré par le notaire, 30 centins par cent mots et 50 centins pour le certificat d'authenticité.
- 3° Pour entendre les parties, examiner leurs titres et papiers, recevoir les instructions, etc., pour préparer un acte, sommaire ou autre document, pour chaque heure employée \$1.00.
- 4° Pour la recherche d'aucun acte, quand la date est donnée, 20 centins, et pareille somme par chaque année de recherche quand la date n'est pas donnée.
- 5° Pour assister à la confection d'un testament ou d'un codicille ou d'un inventaire, le second notaire aura droit à \$2 pour la première heure et à \$1 par heure, pour le reste du temps.
- 6° Pour tous les autres cas, chaque fois qu'un notaire se rendra pour instrumenter, ou se rendra et assistera à l'exécution d'un acte quelconque, hors de son étude, lorsque le temps employé n'excèdera pas une

ARTICLE XXIX

*For Copies, Extracts, Comparing deeds, Attendance, Travel of the notary, &c.*

In addition to the fees hereinabove mentioned for the original of deeds, each notary has the right to charge :

- 1° For all copies of deeds, 15 cts. per 100 words and fifty cents for comparing and each certificate of authenticity, no copy being less than \$1.00.
- 2° For an authentic extract of a deed delivered by the notary, 30 cents per 100 words and 50 cts. for the certificate of authenticity.
- 3° For hearing the parties, examining titles, deeds and papers, receiving instructions, &c., preparing a deed, summary, or other document, for each hour employed \$1.00.
- 4° For the search of a deed when the date is given 20 cents, and a like sum for each year of research when the date is not given.
- 5° For assisting at the execution of a will or a codicil, or of an inventory, the second notary has the right to \$2.00 for the first hour and \$1.00 per hour for the rest of the time.
- 6° In all other cases whenever the notary attends in order to execute a deed, or attends for the purpose of any deed, out of his office, when the time employed does not exceed one hour, he has a right to



heure, il aura droit à \$1, et à \$1 pour chaque heure en sus, avec mêmes honoraires pour le temps du retour.

- 7° Si le tarif n'a pas déjà fixé un honoraire spécial, tout notaire aura droit à un honoraire de \$1 pour chaque assistance au bureau d'enregistrement, au palais de justice ou ailleurs pour affaires professionnelles, lorsque le temps employé n'excédera pas une heure, et lorsqu'il l'excédera, \$1 par chaque heure en sus.
- 8° Tout notaire qui, pour l'exécution d'un acte ou autres devoirs professionnels requis de lui, s'éloignera de son étude de plus d'un quart de mille aura droit à des frais de voyage et à ses déboursés.
- 9° Le notaire requis d'exercer sa profession la nuit, aura droit à des honoraires et frais de voyage du double de ceux auxquels il aurait droit en instrumentant durant le jour.
- 10° En sus des honoraires ci-dessus fixés, le Notaire aura droit à des honoraires professionnels à raison de ses soins, démarches, examens, études de pièces, séances, conférences, vacations, correspondances, recherches et du travail qu'il aura donné ou à raison de la responsabilité exceptionnelle qu'il aura encourue, et de l'importance de l'affaire qui lui a été confiée.

\$1.00, and \$1.00 for each additional hour, with the same fees for time of return.

- 7° When there is no special fee already fixed by the tariff, each notary has the right to a fee of \$1.00 for each time he attends at the Registry office, at the Court house, or elsewhere for professional business, when the time employed does not exceed one hour, and when it does, \$1.00 for each additional hour.
- 8° Whenever the notary, for the execution of a deed or other professional duties, has to go further than a quarter of a mile from his office, he has a right to travelling and other expenses.
- 9° When the notary is required to exercise his profession by night he shall have a right to double the amount of the fees allowed during the day and travelling expenses.
- 10° In addition to the fees above fixed, each notary has a right to professional fees according to his care, trouble, examination, reading of documents, sittings, conferences, vacations, correspondences, researches, and work which he may have done, or according to the exceptional responsibility he may have incurred in the course of the business, or finally according to the importance of the matter entrusted to him.



CANADA, } *Chambre des Notaires de la*  
 PROVINCE DE QUÉBEC. } *Province de Québec.*

Je, soussigné, un des secrétaires de la Chambre des Notaires de la Province de Québec, résidant en la Cité de Québec, dans la dite Province, certifie par le présent que le Tableau ci-devant des honoraires alloués aux Notaires Publics de la Province de Québec, est une vraie copie de l'original du Tarif ou Tableau d'honoraires approuvé par la Chambre des Notaires de la Province de Québec, à une assemblée tenue à Québec, le vingtième jour de mai de l'an mil huit cent quatre-vingt-un, de record dans le bureau du Secrétaire, à Québec, publié dans la *Gazette Officielle de Québec*, les 4, 11, 18 et 25 juin mil huit cent quatre-vingt-un, et devenu en force le 11 juillet mil huit cent quatre-vingt-un, conformément aux dispositions de la loi à ce sujet.

Québec, 11 juillet 1881.

*H. Delage*  
 Secrétaire  
 C. N. P. Q.

CANADA, } *Board of Notaries of the*  
 PROVINCE OF QUEBEC. } *Province of Québec.*

I, the undersigned, one of the secretaries of the Board of Notaries for the Province of Québec, residing in the in the City of Québec, in the said Province, do hereby certify that the foregoing table of fees to be allowed to the Notaries Public in the Province of Québec, is a true copy of the original Tariff or Table of Fees sanctioned by the Board of Notaries of the Province of Québec, at a meeting held in Québec, on the twentieth day of May eighteen hundred and eighty one, recorded in the Secretary's office, at Québec, published in the *Official Gazette of Québec*, on the 4th, 11th, 18th and 25th June, one thousand eight hundred and eighty one, and coming into force on the 11th July, one thousand eight hundred and eighty one, pursuant to the law in such case made and provided.

Québec, 11th July, 1881.

*H. Delage*  
 Secretary  
 B. N. P. Q.



## TABLE DES MATIÈRES.

	PAGE		PAGE
Accord .....	12	Composition .....	16
Adhésion .....	14	Curatelles .....	18
Acquiescement .....	14	Cautionnement de l'héri-	
Arbitrage, acte d'.....	16	tier bénéficiaire.....	18
Arbitres, rapport des .....	16	Collation.....	26
Atermoiement.....	16	Certificat du secrétaire....	30
Arrangement.....	16	Devis .....	6
Assemblée de parents....	18	Décharges.....	8
Autorité de justice, vente		Donations.....	10
par .....	20	Délégation de paiement..	12
Assistances .....	26	Désistements .....	14
Bail à loyer.....	8	Déclaration .....	14
Bail à ferme .....	8	Déclaration de transmis-	
Brevet.....	12	sion.....	14
Bénéfice d'inventaire, re-		Déclaration pour enrégis-	
quête pour.....	18	trement .....	24
Cession .....	4	Déclaration sous 37 Vict.,	
Cession de rang d'hypo-		ch. 37 .....	24
thèque .....	14	Dépôt de pièces .....	16
Codicils .....	10	Désignation d'immeuble.	24
Conventions matrimo-		Echange .....	4
niales .....	10	Emphytéotique, Bail.....	10
Cautionnement.....	12	Engagement .....	12
Constitution de rente via-		Expéditions.....	26
gère .....	12	Extraits.....	26
Contre-lettres.....	12	Gage, contrat de .....	12
Contre-lettres à vente de		Hypothèque sur vaisseaux	
vaisseaux .....	22	en construction.....	22

## INDEX

	PAGE		PAGE
Assignment .....	5	Discharges.....	9
Agreement, deeds of.....	13	Defeasance, deeds of.....	13
Attesting facts, deeds <i>vide</i>		Declaration, deeds of.....	15
<i>Notoriété</i> .....	14	Declaration of transmis-	
Apprenticeship, deed of..	13	sion.....	15
Arbitration .....	17	Declaration for registra-	
Award.....	17	tion.....	25
Account, rendering of....	23	Declaration under 37 Vic.,	
Benefit of Inventory .....	19	ch. 37 .....	25
Bottomry Bond .....	23	Delegation of payment....	13
Constituted rents, sale		Deposit, deeds of.....	17
with.....	11	Description, additional fee	
Codicils.....	11	on.....	25
Contract for building.....	7	Exchange.....	5
<i>Contre-lettres, vide Defea-</i>		Emphyteutic lease .....	11
<i>sance</i> .....	13	Extracts.....	27
<i>Contre-lettres to sale of</i>		Farm leases.....	9
vessels .....	23	Family Council .....	19
Compliance .....	15	Gift, deeds of.....	11
Cession of priority of hy-		Indemnification, deeds of	13
pothecary claim.....	15	Inventories .....	19
Clerkship, deed of .....	13	Intervention, additional	
Compromise .....	17	fee on .....	25
Composition .....	17	Leases .....	9
Curatorship .....	19	Life rent, constitution of.	13
Copies .....	27	Legal tenders.....	1
Comparing .....	27	Licitation.....	21
Certificate of Secretary....	31	Liquidation, deeds of.....	21



PAGE		PAGE
12	Indemnité, acte d'.....	14
18	Inventaire.....	16
24	Intervention.....	18
20	Licitation, vente par.....	22
20	Liquidations.....	26
6	Marché.....	10
14	Main-levée.....	12
12	Notifications.....	18
14	Notoriété, acte de.....	6
6	Obligation.....	6
12	Offres réelles.....	10
10	Procuracion spéciale.....	12
12	Procuracion générale.....	12
12	Protets.....	12
20	Partages.....	12
22	Protets (maritimes).....	14
22	Prêts à la grosse.....	18
24	Praticien, honoraire de..	28
8	Quittances.....	4
12	Révocations de procura- tion.....	10
12	Rente viagère, constitu- tion de.....	28
		14
		16
		18
		22
		26
		10
		12
		18
		6
		6
		10
		12
		18
		6
		6
		10
		12
		12
		14
		18
		28
		4
		10
		28

PAGE		PAGE
11	Marriage covenants.....	23
17	Meeting of creditors, at- tendance at.....	7
17	Meeting of creditors, call- ing of.....	15
23	Mortgages on vessels in course of construction..	13
25	Matrimonial rights, ascer- taining.....	15
15	Notoriété, acte de.....	5
13	Notifications, <i>vide</i> Protests	7
17	Notice to creditors.....	13
17	Notice calling family coun- cil.....	13
19	Notice of beneficiary heir	13
23	Noting of Protest.....	19
23	Noting, certificate of.....	19
31	Night, exercise of profes- sion at.....	21
5	Obligations.....	23
11	Partnership, deeds of.....	27
13	Pledge.....	7
11	Power of attorney, special	13
13	Power of attorney, general	13
13	Protests.....	13
19	Petitions to the Court....	19
19	Petition to authorise tu- tors, &c.....	29
21	Partition, deed of.....	11
		15
		23
		7
		15
		13
		15
		5
		7
		13
		13
		13
		19
		29
		11
		15